

## 10. 本文所有建议汇总

以下是ICCT为环保部提供的建议汇总，意在改善当前的车辆排放控制方案。这些建议在相关章节的结尾都有更加具体的论述。

关于新车标准（第3章）：

- 近期内，结合低硫燃料（50ppm即可使用，但推荐10ppm）供应的规定，考虑实施国VI的路径。从国IV直接跳跃实施国VI可能会有优势，主要有以下几点原因：

- o 为工业企业提供充分的准备时间，同时进一步拉近与欧洲之间的标准实施差距；
- o 直接过渡到国V/VI燃料可能比实现国IV（50ppm）之后再实现国V/VI(10ppm)更具成本效益；
- o 目前欧洲城区发现欧V重型车在实际路况行驶时氮氧化物排放较高的问题（详见3.2节），可能会削弱这些车辆在空气污染严重区域使用的空气质量改善效益。

- o 国VI（及国V轻型柴油车）要求装备柴油车颗粒物捕集器，该装置是控制对健康危害最大的柴油车颗粒物的最佳应用控制技术。

- 在过渡期间，避免空气质量进一步恶化是很重要的，要继续依照实施时间表实施标准。若迫不得已，也可以在使用符合国III燃料标准的燃油的情况下实施国IV排放标准，但只有使用国IV燃料(50-ppm)或更佳的燃料，才能全面体现实施国IV标准的效果。

- 在《大气污染防治法》中纳入规定，允许各地区提前实施比全国标准更加严格的标准。只要各城市能够证明其实施的标准至少与全国标准一样严格，就可以提前实施。这一过程对于尽快在有低硫燃料的城市地区引入国VI车辆而言十分关键。

- 利用部分地区拥有低硫燃料的优势，要求实施更加严格的颗粒物标准，迫使新车装备柴油车颗粒物捕集器，实现最大的健康收益。

关于油品标准（第4章）：

- 环保部应在近期内寻求通过《大气污染防治法》增大权力，制订和管理控制车辆排放的必要油品参数（包括燃料硫含量标准）。

- 力争在今后《大气污染防治法》的修订中，将油品和车辆标准作为一个体系管理。

- 加大环保部在制订与排放相关的燃料质量标准过程中的影响力，包括增加环保部和汽车工业代表在制订油品标准的技术委员会中的席位数，确保制订油品标准时能充分考虑空气质量和排放控制技术提升。

- 通过与美国EPA或其它国家的管理机构合作开展培训合作，逐步建设自身制订油品标准的能力。

- 在争取获得制订与排放相关的油品参数的权力的同时，环保部应考虑支持直接跳跃实施国V油品标准，因为这是清洁燃料发展道路上最具成本效益的途径，并且应力争统一道路和非道路柴油硫含量限值。

- 由于成本是阻碍清洁燃料发展的一个非常重要的因素，环保部应和相关部委联合，寻求方法为石化工业筹措资金来进行低硫化设备或其它燃料品质改善方面的投资，并且应设计过渡计划关闭那些或因技术落后不具备生产低硫燃料的改造价值，或其产品无法在短期内转用于非移动源的小型炼油厂。

- 从长期来说，应与各部委开展讨论改革油价控制政策。

## 10. Summary of recommendations

The following is a summary of the ICCT's recommendations to the Ministry of Environmental Protection to improve the current vehicle emission control program. These recommendations are discussed in more detail at the end of each relevant chapter.

For new vehicle standards (Chapter 3):

- Consider pathways for the introduction of a future China VI in the near term in conjunction with the provision of lower sulfur fuels (50-ppm is adequate, however 10-ppm is preferable). There are several reasons why leapfrogging directly from China IV to China VI may be advantageous:
  - Provides adequate lead time for industry while further closing the gap with the adoption of standards in Europe
  - Transitioning directly to China V/VI fuels may be more cost effective than meeting China IV (50-ppm) then China V/VI(10 ppm);
  - Current issues with high in-use NO<sub>x</sub> emissions from Euro V heavy-duty vehicles in urban application in Europe (see Section 3.2) may limit the air quality benefits of these vehicles in the areas most affected by air pollution
  - China VI (and China V for light-duty diesel vehicles) will require diesel particle filters, the best available control technology for the control of dangerous diesel particulate matter.
- In the interim, it is important to avoid further air quality deterioration to continue implementing standards according to the adopted schedule. If necessary, China IV can be implemented with current China III fuels but will only deliver its full benefits with China IV fuels (50-ppm) or better.
- Streamline the process for regions to adopt more stringent emission standards ahead of national standards by including provisions in the Air Pollution Prevention and Control Law. Establish the ability for early adoption if cities can prove that the standards are at least as stringent as those in vigor nationally. This process is critical to introduce China VI vehicles as soon as possible in urban areas that have lower sulfur fuel.
- Take advantage of the availability of lower sulfur fuels in some regions to require tighter PM standards that would force diesel particle filters on new vehicles to maximize health benefits.

On fuel standards (Chapter 4):

- In the near term, seek enhanced authority through the "Air Pollution Prevention and Control Law" for MEP to set and regulate fuel parameters necessary to control vehicle emissions (including fuel sulfur levels).
- Seek amendments of the "Air Pollution Prevention and Control Law" to treat fuel and vehicle standards as one system in future revisions.
- Expand MEP's role in setting emission-related fuel quality standards, including expanding MEP and auto industry's representation in the technical committee for setting fuel standards to make sure that air quality and advancements in emission control technologies are fully accounted for in setting of fuel standards.
- Gradually build up in-house capacity for setting fuel standards through MEP training collaborations with the US EPA or regulatory agencies in other countries. • While seeking the authority to set and enforce emission-related fuel parameters, MEP should consider supporting a leapfrog to China V fuel standards as the most cost-effective pathway to clean fuels and strive to align onroad and non-road diesel sulfur limits.
- Because cost is one of more important factors hindering progress to cleaner fuels MEP should identify with partner ministries ways to finance industry's capacity investment on desulfurization units or other costs for fuel quality improvements and a transition plan for closing down small refineries with outdated technology that cannot be cost effectively upgraded to produce lower sulfur fuels or whose products cannot be temporarily diverted to non-mobile source applications.
- In the longer term, initiate discussion among partner ministries on the reform of the fuel price control policy.

关于车辆达标和实施管理方案（第5章）：

• 在用车检测是实施成熟的车辆管理方案的基础，也应当是环保部的终极目标。环保部要想制订这样的长远方案，在短期内应当：

○ 寻求获得明确的授权以执行在用车检测并对不达标车辆予以处罚（包括召回车辆的权力），并制订在用车检测和召回方案；

○ 筹措资金，资金来源包括对车主征收排放费/税或向车辆生产企业征收认证费用，来填补实施管理所需的支出；

○ 寻求获得授权，要求车辆和发动机生产企业根据环保部制订的方法进行在用车和在用发动机测试并将原始数据上报环保部，这些数据可能被用于达标管理方案当中。

• 在争取额外的资源增加自身专业能力的同时，环保部应准备好人力资源用于发展在用车测试项目。

○ 环保部通过与美国EPA和其它管理机构合作开展培训，增强自身在不达标车辆召回方面的管理能力。

• 在提高环保部权威性和筹措资源执行在用车测试的工作逐步开展的同时，现有的管理方案尚存在很多不足之处，环保部可以在近期内通过以下这些成本效益较高的方案进行改善：

○ 提高环保部的技术人员的能力和测试能力，确保证测试和企业出资进行的COP测试执行良好；建设环保部的测试能力对于发展召回管理方案也很重要，环保部的测试质量决定了生产企业是接受环保部提出召回的要求还是向环保部提出质疑。

○ 在主要城市建立良好的I/M制度，从而找出并维修或淘汰“高排放车辆”并提供宏观数据，帮助环保部更好的确定高排放目标车型来进行在用符合性检测的。应考虑创建基金，保证高排放车辆接受维修或报废；

○ 利用研究机构的技术专长和他们的在用车排放研究数据；

○ 推行其它手段，迫使生产企业遵守排放标准（例如向公众曝光不达标车型/生产企业名单）。

关于油品监督和管理方案（第6章）：

• 环保部应寻求授权，管理与排放相关的油品规格并实施油品标准。

• 筹措资金雇佣合约机构实施全面的油品采样和测试，建设和提高环保部内部的业务能力和技术水平，以便开展和监督方案；在近期应开展具体分析，探究可用作支持这些工作潜在的财政资源，包括燃料税、车辆税、车辆登记注册收费和I/M收费。

• 同时，环保部应通过与美国EPA或其它国家的管理机构合作开展培训，逐步构建自身的技术专业能力和管理能力，以便监督油品管理方案的实施。

排放标志和相关管理方案（第7章）：

• 为避免标志被窃或滥用，考虑在在用车标志的显著位置设置车辆特定信息（如车牌号码）。

• 近期（未来5年），环保部可以考虑改革现有的标志系统，以便顺利过渡到加严后的交通限制措施。环保部还应考虑支持消费者宣传教育方案，增强消费者对标志的了解。

• 环保部可以考虑扩展现有的在用车标志的功能，引入售前消费者信息标志，并结合标志实施财税（例如，税收鼓励）或非财税（例如，给低排放车设定指定停车位）鼓励手段。如果环保部考虑采用消费者信息标志来影响消费者的购买决定，实施机构应确保这些标志在车辆销售时让消费者看得到。

On vehicle compliance and enforcement programs (Chapter 5):

- In-use testing is currently the cornerstone of mature vehicle enforcement programs and should be MEP's ultimate goal. To develop such programs MEP should in the near term:
  - Seek clear authority to conduct in-use testing and impose penalties for non-compliance (including the ability to recall vehicles) and establish an in-use testing and recall program;
  - Raise funds from emissions fee/vehicle taxes on vehicle owners or increased certification application fees on vehicle manufacturers to cover higher enforcement expenses ;
  - Seek authority to require vehicle and engine manufacturers to carry out in-use vehicles and engines testing using protocols established by MEP and to provide the raw data results to MEP for possible use in its compliance program.
- MEP should prepare its staff for the development of in-use testing program while MEP seeks additional resources to enhance its in-house expertise:
  - Increase in-house proficiency in recall program administration through MEP training collaborations with the US EPA and regulatory agencies in other jurisdictions.
- As progress is made to increase MEP's authority and resources to conduct in-use testing, there are significant gaps in the current program that can be remedied in the near term and cost effectively by:
  - Increasing technical capacity and testing capability at MEP to ensure certification tests and industry-funded COP testing are being done properly; establishing MEP's testing capacity and capability is also essential for developing a recall program as manufacturers' acceptance of vehicle recalls – or likelihood to challenge–depends on the quality of MEP's testing;
  - Establishing good I/M programs in major cities to identify and eliminate “gross emitters” and provide macro level data to help MEP better target high-emission models for in-use compliance testing. Consider creating a fund to ensure all gross emitters are repaired or scrapped.
  - Leveraging the technical expertise in existing research institutes and utilizing data collected from their research on in-use vehicle emissions
  - Pursuing other measures to coerce manufacturers to comply with emissions standards (e.g., a “name and shame” campaign to publicize non-compliant models and/or manufacturers).

On fuel inspection and enforcement programs (Chapter 6):

- MEP should seek authority to regulate emission-related fuel specifications and enforce fuel standards.
- Funding should be raised to hire contractors to conduct extensive fuel sampling and testing, and to establish the capacity and technical capability within MEP to develop and oversee the program; detailed analysis should be conducted in the near term to explore potential financial sources include fuel taxes, vehicle taxes, vehicle registration fees or I/M fees.
- Meanwhile, MEP should gradually build up in-house technical expertise and management capacity to oversee the fuel enforcement program through training workshops with the US EPA or regulatory agencies in other countries.

On emissions labeling and related programs (Chapter 7):

- To avoid label theft or misuse, consider displaying vehicle-specific information (such as license plate number) prominently on the in-use vehicle label.
- In the near-term (next five years), MEP may consider a reform of the current labeling system to allow an easier transition to a strengthened traffic restriction program. MEP should also consider introducing supporting consumer educational programs to improve consumer understanding of the labels.
- MEP may consider extending the function of the current in-use labels to pre-sale consumer information labels, and introducing fiscal (e.g. tax incentive) or non-fiscal (e.g., designated parking space) incentives to combine with the labels. If MEP is considering the introduction of consumer information labels that influence consumer purchase decision, the enforcing agencies should make sure that the labels are made available to consumers at the point of sale.

- 从中长期角度，城市和地区可以不断加严交通限行区设定的排放标准来强化交通限制措施。
- 环保部应在新车上采用温室气体排放标志对消费者进行宣传教育，或修改现有的车辆燃料消耗量标志来达到这一目的。中国应向温室气体排放低的车辆实施鼓励，可考虑结合标志进行。

关于燃料效率和温室气体管理方案（第8章）：

- 环保部应力争获得授权，管理机动车温室气体排放并负责实施管理，包括对不达标行为实施罚款。
- 中国应加严目前对乘用车和摩托车实施的管理方案，并在即将出台的标准中对重型商用车设定严格的标准和管理方案。
- 为了实现整体车队的节油和碳减排，中国应调整目前的标准结构设计。这包括将以重量为基础的标准转换为以尺寸为基础的标准，采纳并确保实施企业平均标准，使用连续线性函数确定标准值并替代目前的阶梯形函数结构。
- 保障强有力的实施与严格的标准限值本身同等重要。
- 中国应当以燃料效率或二氧化碳/温室气体排放取代目前的主要以排量财税政策征收基础，即车辆排量，这样能更好的支持燃料消耗量管理和实现整体的碳减排目标：如果环保部考虑采用财税政策来鼓励购买低（常规污染物）排放车辆，就应将温室气体纳入政策设计，以便利用财税激励实现同时减少常规污染物和温室气体排放，使政策获得最大程度的收益。

关于替代燃料和新能源汽车（第9章）：

- 环保部应提高自身管理能力和专业水平，开展研究来评估各种替代燃料车的环境影响，包括全生命周期排放，为政策制订提供参考。
- 替代燃料车应纳入普通车辆的常规污染物和温室气体/燃料能效性管理框架和财税政策框架。
- 一旦环保部有更强的能力分析燃料的全生命周期环境影响，环保部应考虑采纳低碳燃料标准（LCFS），对不同的燃料设定碳排放标准，并推广使用低碳车用燃料。
- 大体而言，原装（OEM）替代燃料车的发动机和排放性能更好，其长期性能比改造车更有保障。
- 投资基础设施建设应与推广替代燃料车同步发展。

- In the mid- to long- term, cities and regions may strengthen the traffic restriction programs by gradually tightening the requirements for vehicles allowed in the core city areas.
- MEP should introduce GHG emissions labels for new vehicles for consumer education or revise the existing vehicle fuel consumption labeling to serve the purpose. China should also offer incentives for low-GHG emission vehicles.

On fuel efficiency and GHG programs (Chapter 8):

- MEP should seek the authority to monitor and regulate GHG emissions from motor vehicles and enforce these regulations including imposing fines for non-compliance.
- China should enhance the stringency of its current program for passenger cars, motorcycles and adopt a stringent program for heavy commercial vehicles.
- China should adjust the design structure of its current standards, in order to deliver more certain fuel and carbon reduction fleetwide. This includes shifting from weight-based to footprint-based standards, adopting and ensuring the enforcement of corporate average standards, and developing continuous standard curves to replace the current step function structure.
- Strong enforcement is equally important as a stringent standard limits .
- China should replace the current fiscal policies that primarily based on displacement with a CO<sub>2</sub>/GHG-based scheme to better support the fuel consumption regulations and an overall carbon reduction goal; as MEP considers providing fiscal policies to encourage purchase of low emission vehicles, the ministry should take into account GHGs in the policy design so as to maximize the benefits of the incentive program in reducing both conventional pollutants and GHG emissions.

On alternative fuel and new energy vehicles (Chapter 9):

- MEP should develop in-house capacity and expertise in evaluating the environmental impacts of various alternative fuel vehicles including life-cycle emissions to inform policy-making
- Alternatively fueled vehicles should be incorporated into the general vehicle conventional pollutant and GHG/fuel efficiency regulatory framework and fiscal policies.
- As MEP develops more capacity in life cycle environmental impacts of fuels, the ministry should consider adopting a low carbon fuel standard (LCFS) that characterizes the carbon profile of various fuels and promotes the use of low carbon vehicle fuels.
- In general, manufactured (OEM) alternative fuel vehicles have better engine and emissions performance, and their longer term performance is more guaranteed than retrofitted vehicles.
- Infrastructure investment should go hand-in-hand with the development and deployment of alternative fueled vehicles.

## 参考文献

- ACEA欧洲汽车工业协会（ACEA），2010年，《欧盟的电动汽车财税鼓励概况》。
- ACEA欧洲汽车工业协会等. 2006年.《世界燃料宪章》，9月，第四版。
- 美联社，1985年，油品违规罚款搜索，Spokane Chronicle。
- 柴发合，2009年，《“十二五”中的大气污染控制法规》，发表于第五届区域空气质量管理会议，中国北京，09年10月26日。
- Chan, C.T. 等人，2005年，近期一项关于北京PM<sub>2.5</sub>的研究表明机动车是城市颗粒物的主要污染源.《大气环境》39:5113-5124。
- Cheng, Y., Kang, L.,等人. 2008年，《中国低碳燃料标准和政策的背景与战略》（Background and Strategy of Chinese Low Carbon Fuel Standards and Policy）能源与交通创新中心（iCET）。
- 中国汽车技术研究中心，2009年《中国汽车工业年鉴》。
- Dan等人，2004年，《北京PM<sub>2.5</sub>颗粒物的碳特征和碳来源（The characteristics of carbonaceous species and their sources in PM<sub>2.5</sub> in Beijing）》，《大气环境》38:3443-3452。
- Dolan, G. 2005年，《甲醇交通燃料：回顾和展望》（"Methanol Transportation Fuel: A Look Back and Look Forward"），国际醇燃料专题讨论会上的发言，圣地亚哥，加州，网址<http://www.methanol.org/pdf/MIPaperforISAF.pdf>。
- Enstrat国际咨询有限公司，2003年，《亚洲各类炼厂的柴油脱硫成本》（Cost of Diesel Fuel Desulphurization for Different Refinery Structures Typical of the Asian Refining Industry），提交给亚行的最终报告。
- 美国环保局，1998年，美国环保局关于汽油硫含量问题的局报，EPA 420-R-98-005。
- 美国环保局，1999年，Tier 2（第二阶段）/硫含量管理影响分析. 附录B: 硫造成的不可逆转的排放影响。
- 美国环保局 2000年，《管理影响分析：重型发动机车辆标准和行驶于高速的柴油车用燃料硫含量要求》EPA420-R-00-026, 第IV章, IV-63-IV-64页。
- 美国环保局，2008年，车辆与发动机达标行动，10月，EPA-420-R-08-011。
- 美国环保局，2008年，新车的空气污染物排放控制：重型柴油发动机及车辆的在用测试。最终条款及修订内容。
- 美国环保局. 2008年，Biofriendly公司清洁空气解决方案。
- 美国环保局, 2009年,《轻型车技术、二氧化碳排放和燃料经济性趋势：1975-2008年》。
- 美国环保局，2009年，《轻型车和轻型卡车2008年排放相关召回及自愿检修情况汇总》EPA420-B-09-016。
- 美国环保局. 油品和油品添加剂管理：可再生燃料标准的修改40 CFR Part 80 [EPA-HQ-OAR-2005-0161; FRL-XXXX-X], RIN 2060-A081. 交通与空气质量司，评估与标准处，EPA。
- IPCC. 2005年，《IPCC特别报告-二氧化碳捕集和封存》（IPCC Special Report – Carbon Dioxide Capture and Storage.）《政策制定者概要》（Summary for Policymakers）。
- 查克·弗雷德，2006年，《在用车排放耐久性测试---召回》，发表于SAE-中国。
- Greene, D.L., J. German 和 M.A. Delucchi, 2009年.《燃料经济性：市场失败案例》（"Fuel Economy: the Case for Market Failure"），第11章Ch. 11, D. Sperlin和J. Cannon,《降低交通领域气候影响》（Reducing Climate Impacts in the Transportation Sector）; 斯普林杰科学与商务媒体（Springer Science and Business Media）。
- Han, X.,和 Naeher, L.P. 2006年，《发展中国家的交通空气污染评估研究》，《国际环境》（Environment International）32:106-120。
- 郝吉明，2008年，《通过排放控制保障北京奥运期间空气质量》，08年11月6日。
- 哈里森·丹，2006年，《美国的在用符合性管理》发表于机动车污染控制国际研讨会，北京，中国。

## References

- ACEA (European Automobile Manufacturer's Association), 2010. Overview of Tax Incentives for Electric Vehicles in the EU.
- ACEA (European Automobile Manufacturer's Association) et. al. 2006. Worldwide Fuel Charter. September. Fourth Edition.
- House of Commons, Environmental Audit Committee, Air Quality. 2010. Fifth Report of Session 2009-10. March 22.
- Associated Press. 1985. Fuel violation fines sought. Spokane Chronicle.
- Chai Fahe. 2009. Air Pollution Control Law in the 12th Five Year Plan. Presentation at the 5th Regional Air Quality Management Conference, Beijing, China.
- Chan, C.T. et al. 2005, Characteristics of vertical profiles and sources of PM<sub>2.5</sub>, PM<sub>10</sub>, and carbonaceous species in Beijing. *Atmospheric Environment* 39:5113-5124.
- Cheng, Y., Kang, L., et al. 2008. Background and Strategy of Chinese Low Carbon Fuel Standards and Policy. The Innovation Center for Energy and Transportation (iCET)
- Chinese Automotive Technology and Research Center. 2009. China Automotive Industry Yearbook.
- Dan et al. 2004. The characteristics of carbonaceous species and their sources in PM<sub>2.5</sub> in Beijing. *Atmospheric Environment* 38:3443-3452.
- Dolan, G. 2005. "Methanol Transportation Fuel: A Look Back and Look Forward" , presentation made on International Symposia on Alcohol Fuels, San Diego, California. Online available at: <http://www.methanol.org/pdf/MIPaperforISAF.pdf>
- Enstrat International Limited. 2003. Cost of Diesel Fuel Desulphurization for Different Refinery Structures Typical of the Asian Refining Industry. Final Report prepared for the Asian Development Bank.
- EPA. 1998. EPA Staff Paper on Gasoline Sulfur Issues. EPA 420-R-98-005.
- EPA. 1999. Tier 2/Sulfur Regulatory Impact Analysis. Appendix B: Irreversibility of Sulfur's Emission Impact.
- EPA. 2000. Regulatory Impact Analysis: Heavy-Duty Engine and Vehicle Standards and Highway Diesel Fuel Sulfur Requirements, EPA420-R-00-026, Chapter IV, pp. IV-63–IV-64.
- EPA. 2008. Vehicle and Engine Compliance Activity. October. EPA-420-R-08-011.
- EPA. 2008. Control of Emissions of Air Pollution from New Motor Vehicles: In-use Testing for Heavy-duty Diesel Engines and Vehicles. Final Rule, and the amendment of this rule EPA420-F-08-011.
- EPA. 2008. Biofriendly Corporation Clean Air Settlement. Accessed April 29, 2010
- EPA. 2008. Light-Duty Automotive Technology and Fuel Economy Trends: 1975 Through 2008.
- EPA. 2009. 2008 Annual Summary of Emission-related Recall and Voluntary Service Campaigns Performed on Light-duty Vehicles and Light-duty Trucks. EPA420-B-09-016.
- EPA. Regulation of Fuels and Fuel Additives: Changes to Renewable Fuel Standard Program. 40 CFR Part 80 [EPA-HQ-OAR-2005-0161; FRL-XXXX-X], RIN 2060-A081. Assessment and Standards Division, Office of Transportation and Air Quality, EPA.
- IPCC. 2005. IPCC Special Report – Carbon Dioxide Capture and Storage. Summary for Policymakers.
- Freed, C. 2006. In-use emission durability testing—recall. Presentation at SAE-China.
- Greene, D.L., J. German and M.A. Delucchi, 2009. "Fuel Economy: the Case for Market Failure" , Ch. 11, in D. Sperling and J. Cannon, eds., *Reducing Climate Impacts in the Transportation Sector*, Springer Science and Business Media.
- Han, X., and Naeher, L.P. 2006. A review of traffic-related air pollution assessment studies in the developing world. *Environment International* 32:106-120.
- Hao Jiming. 2008. Emission Control to Guarantee the Air Quality during the Olympic Games in Beijing. 11/6/08.
- Harrison, Dan. 2006. In-use Vehicle Compliance Management in the United States. Presentation at Vehicle Pollution Control International Workshop. Beijing, China.



贺克斌、霍红、张强、何东全、Michael Walsh、王全录，2005年，《中国道路交通燃料消耗和CO<sub>2</sub> 排放现状、未来趋势及政策实施》能源政策33卷。

Hirota, Keiko. 2008年.《欧盟、美国和日本的燃料监督》(Fuel Quality Monitoring {FQM} in EU, US and Japan).发表于印度-日本自动车研究所 2008 圆桌会议(Indo-JARI Roundtable 2008)。

英国国会下议院，环境审核委员会，2010年，空气质量，2009年10月第五次会议报告，3月22日。

日本自动车协会，2009年，《2009年日本汽车工业》。

Ligterink, N., de Lange, R., Vermeulen, R. 和Dekker, H. , 2009年.《欧V卡车的道路NO<sub>x</sub>排放》 TNO科学与工业。

刘欢等人著，2008年，《中国燃料硫含量对车辆排放影响的分析》《FUEL》87期. 3147-3154页。

全国石油协会网站. <http://www.sekiyu.or.jp/qualitycontrol/index.html> (日文网站)。

全国石油协会. 2006年.《日本车用燃料质量管理体系》演讲文稿 (Quality control system of on vehicle fuel in Japan)。

Nichols, Roberta. 2003年，《甲醇的故事：未来的可持续燃料》(The Methanol Story: A Sustainable Fuel for the Future)《科学与工业研究》(Journal of Scientific & Industrial Research) 第62期，2003年1-2月刊，第97-105页。

Osawa, Mitsuru. 2009年，《控制日本市场油品质量的方法》，发表于日本汽车制造商协会，燃料和润滑油小组委员会，中国圆桌会议。2月。

日本石油连盟，2009年，《2009年日本石油工业》。

Posada F. 2010年，CNG巴士减排技术路线图：从欧III到欧VI (CNG Bus Emissions Roadmap: from Euro III to Euro VI) , 2009年，国际清洁交通委员会。

Reitz, R. W的论述，2001年，空气污染控制法：达标与实施，环境法学会，第285页。

Rexeis, M. 2009年.《重型车真实排放情况调查》格拉茨科技大学。

Sperling, D, Gordon, D,《20亿辆轿车》(Two Billion Cars), 牛津大学出版社，第93页。

T&E. 2007年.《减少新轿车的二氧化碳排放：2006年主要轿车生产企业进展情况研究》。

Michael Walsh, 2005年，《机动车检查与维修保养:国际经验》。

Wang Qian, 2010年，《中国燃料进口量已达警戒线》(Oil imports hit alarming level in China: Study)《China Daily》。

Yamaguchi, N., D, Fridley及K. Xiaoming, 2002年《改善中国交通燃料品质：炼油领域的影响》(Improving Transport Fuel Quality in China: Implications for the Refining Sector) 报告编号：LBNL-50681。

张克松等人，2010年，《中国北方汽柴油燃料硫含量》，《能源政策》38期 6号。

Zhang, M等人著，2008年，《中国111个城市颗粒污染物的健康影响经济学评估---疾病带来的经济负担分析》，《环境管理期刊》(Journal of Environmental Management) 88:947-954。

- He, Hao, Zhang, He, Walsh and Wang, 2005. Oil consumption and CO<sub>2</sub> emissions in China's road transport, current status, future trends and policy implication. *Energy Policy* Vol. 33.
- Hirota, Keiko. 2008. Fuel Quality Monitoring (FQM) in EU, US and Japan. Presentation at Indo-JARI Roundtable 2008.
- House of Commons, Environmental Audit Committee, Air Quality. Fifth Report of Session 2009-10. March 22, 2010.
- JAMA (Japan Automobile Manufacturer Association) 2009. The Motor Industry in Japan 2009.
- Ligterink, N., de Lange, R., Vermeulen, R., and Dekker, H. 2009. On-road NO<sub>x</sub> emission of Euro V trucks. TNO Science and Industry.
- Liu H. et. al. 2008. Analysis of the impacts of fuel sulfur on vehicle emissions in China. *Fuel*. Vol. 87. pp. 3147-3154.
- National Petroleum Associate (NPA) website. <http://www.sekiyu.or.jp/qualitycontrol/index.html> (in Japanese).
- NPA. 2006. Quality control system of on vehicle fuel in Japan.
- Nichols, Roberta. 2003. The Methanol Story: A Sustainable Fuel for the Future. *Journal of Scientific & Industrial Research*. Vol. 62, January-February 2003, pp.97-105.
- Petroleum Association of Japan. 2009. Petroleum Industry in Japan 2009.
- Osawa, Mitsuru. 2009. Measures of Maintaining Market Fuel Quality in Japan, Presentation at the China Round Table 2009. Fuels and Lubricants Subcommittee. Japan Automobile Manufacturers Association. February.
- Posada F. 2010. CNG Bus Emissions Roadmap: from Euro III to Euro VI, 2009, International Council on Clean Transportation.
- Reitz, R. W. 2001. Air Pollution Control Law: Compliance and Enforcement. The Environmental Law Institute. p. 285.
- Rexeis, M. 2009. Ascertainment of real world emissions of heavy-duty vehicles. Graz University of Technology.
- Sperling, D. and Gordon D. 2009. Two Billion Cars. Oxford University Press.
- T&E. 2007. Reducing CO<sub>2</sub> Emissions from New Cars: A Study of Major Car Manufacturers' Progress in 2006.
- Walsh, Michael. 2005. Motor Vehicle Inspection and Maintenance: The World Experience.
- Wang Qian. 2010. Oil imports hit alarming level in China: Study. *China Daily*.
- Yamaguchi, N., D, Fridley and K. Xiaoming. 2002. Improving Transport Fuel Quality in China: Implications for the Refining Sector. Report No. LBNL-50681.
- Zhang, K., et al. 2010. Sulfur content of gasoline and diesel fuels in northern China. *Energy Policy*, Vol. 38, number 6.
- Zhang, M., et al. 2008. Economic assessment of the health effects related to particulate matter pollution in 111 Chinese cities by using economic burden of disease analysis. *Journal of Environmental Management* 88:947-954.